
 

 

Protokół Nr LXI/2023 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 października 2023 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
55

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LXI Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz  inne zaproszone osoby według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył LXI Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Przewodniczący odczytał wniosek Wójta z dnia 26 października o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się przyjęła wniosek. 

 

Następnie odczytał  porządek obrad z uwzględnieniem powyższego wniosku. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 



6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1. uchwała  w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2023 rok – druk 

nr 374; 

8.2. uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2023 – 2032– druk nr 375; 

8.3. uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2024 rok – druk nr 376; 

8.4. uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2024 rok – druk nr 377; 

8.5. uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 – druk nr 378; 

8.6. uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia  i mieszkaniach chronionych – druk nr 379; 

8.7. uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 – druk nr 380; 

8.8. uchwała w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o 

podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: Kodeksu 

postępowania  cywilnego, Kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym 

w administracji i innych powiązanych tematycznie – druk nr 381; 

8.9. uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 382 . 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10.Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia LX Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 września 2023 r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z LX sesji Rady Gminy? 



Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LX sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt. 5. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Informację z posiedzenia wspólnego Komisji stałych Rady Gminy w miesiącu październiku 

2023 roku przedstawiła Jolanta Augustyniak - Przewodnicząca Komisji wiodącej 

tematycznie, tj. Komisji Kultury. 

Protokół Komisji Nr 9/2023 z dnia 24 października 2023 r. stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelację złożyłi: 

Radna Dorota Sobczak  

 

„W imieniu własnym jak i mieszkańców zwracam się z ogromną prośbą/wnioskiem o zakup i 

montaż przystanku autobusowego bądź wiaty wraz z oświetleniem w miejscowości Żeńsko 

Leśniczówka tj. przy trasie 1985Z w kierunku do Kalisza Pomorskiego. W chwili obecnej nie 

ma tam wiaty tylko oznaczenie informacyjne a codziennie ( poniedziałek – piątek) do szkoły i 

przedszkola do miejscowości Wierzchowo dojeżdżają dzieci, które w czasie deszczu czy zimą 

stoją pod tzw. chmurką. W moim przekonaniu postawienie w tym miejscu zadaszonej wiaty 

przystankowej jest najbardziej zasadne.  

Mam nadzieję, że moja prośba/ wniosek będzie pozytywnie rozpatrzona w trybie pilnym.” 

 

Radny Zdzisław Bełzowski złożył dwie interpelację: 

 

 



1. „Zwracam się z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim o 

podjęcie odpowiednich działań. W miejscowości Będlino przy posesji numer 12 jest 

chodnik wzdłuż jezdni o szerokości 50 cm. Zgodnie z projektem chodnik miał mięć 

szerokość około 150 cm (modernizacja tego odcinka drogi była wykonana w roku 2020). Na 

trym odcinku drogi jest łuk. Gdy samochód zbliży Siudo krawędzi chodnika pieszemu 

pozostaje około 30 cm ( w samochodzie lusterko wystaje poza obrys auta około 20 cm). Na 

tym krótkim odcinku chodnika w każdej chwili Może dojść do potrącenia pieszego 

lusterkiem przejeżdżającego obok auta. Nadmieniam, że codziennie z kilku rodzin małe 

dzieci idą tym chodnikiem na przystanek PKS.” 

2. „Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o naprawienie w miejscowości 

Będlino zjazdu z drogi powiatowej na drogę gminną w kierunku dawnego dworca PKP  przy 

posesji nr 18. Zjazd należy do drogi Gminnej. W 29.11.2021 r. napisałem interpelację o 

naprawienie tego zjazdu. Naprawa została wykonana prowizorycznie i tymczasowo i w 

najbliższym czasie miała być wykonana naprawa tego zjazdu takie zapewnienia otrzymałem 

ustnie. Na tym odcinku w czasie opadów deszczu tworzą się duże rozlewisko wody na całej 

szerokości drogi. Ponadto po pracach prowadzonych z budową kanalizacji po ułożeniu 

ponownie bruku powstały dziury (małe kamienie, z których został ułożony bruk 

powychodziły i powstały dziury). Obecnie ten zjazd jest w bardzo złym stanie. 

Do interpelacji dołączam : interpelację i mapkę.” 

 

Na sesji Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Stanisława Janicka sołtys Świerczyny podziękowała w imieniu swoim i  mieszkańców za 

wszystkie zrealizowane inwestycje na terenie Świerczyny. 

Marian Kuca sołtys Garbowa przedstawił problem i poprosił o pomoc związany z żubrami, 

które niszczą uprawy i podchodzą blisko domostw.   

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2023 rok – druk 374. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXI/371/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2023 rok  – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2023 - 2032 – druk nr 375. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 



uchwałę Nr LXI/372/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2023 - 2032 – która stanowi załącznik nr 6 do nin. 

protokołu. 

 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok – druk 

nr 376. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 8 głosami 

„za” przy 1 głosach „przeciwnych” i 6 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr LXI/373/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2024 rok – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 

rok – druk nr 377. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 6 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr LXI/374/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2024 – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu, 

 

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024 – 2028 – druk nr 378.. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXI/375/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 – która stanowi załącznik nr 9 do 

nin. protokołu, 

 

6) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia  i mieszkaniach chronionych – druk nr 379. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXI/376/2023 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia  i mieszkaniach chronionych – która stanowi 

załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

7) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 – druk nr 380. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXI/377/2023 w ustanowienia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 – która stanowi 

załącznik nr 11 do nin. protokołu, 

 



8) w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: Kodeksu postępowania  

cywilnego, Kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i 

innych powiązanych tematycznie – druk nr 381. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXI/378/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2023 – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu, 

 

9) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – druk nr 

382. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXI/379/2023 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi Wójta Gminy Wierzchowo 

na zgłoszoną w poprzednim okresie przez radnego Zdzisława Bełzowskiego interpelację w 

sprawie wycięcia suchych drzewa na poniemieckim cmentarzu w Będlinie.. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad. 10 
 

Radny Jozef Janicki zwrócił uwagę dotycząca śmieci na cmentarzu w Świerczynie. 

Powiedział, że są kosze oraz miejsce na trawę, niestety śmieci nie są odpowiednio wyrzucane.  

Radny powiedział, że potrzebny jest monitoring, żeby wyciągać konsekwencje złej segregacji 

śmieci. Zaproponował też, żeby postawiono 4 kosze na śmieci. 

Radny Józef Janicki powiedział, że droga z Sośnicy do Świerczyny jest w złym stanie. 

Remontowana była 2013r. Radny Józef Janicki zwraca się z prośbą o sprawdzenie czy droga 

posiada jeszcze gwarancję. 

Radny Ryszard Borowicz powiedział, że mieszkańcy Sośnicy nie zgadzaj się na budowę 

biogazowi w Sośnicy. Mieszkańcy Sośnicy będą robić wszystko, żeby nie doszło do 

powstania biogazowi w ich miejscowości. 

Radny Ireneusz Jung zgłosił obawy mieszkańców Bonina posesji nr 2 w sprawie dojazdu do 

posesji oraz problem z zalewaniem posesji po remoncie drogi. 

Radny Józef Janicki zaproponował żeby na cmentarzach zrobić półki, w których można 

zostawić niepotrzebne znicze.  

Kierownik Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie Tomasz Kubicki 

powiedział, że te rozwiązanie się u nas nie sprawdzi. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że już trwają prace związane z uzyskaniem zgody 

zarządcy drogi na postawienie przystanku w Żeńsku Leśniczówka. Natomiast z lampą jest 



większy problem, należy opracować dokumentację, sprawdzić czy da się przyłączyć do linii 

energetycznej, ewentualnie należy zastanowić się nad lampą z panelem fotowoltaicznym. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że żubry to jest problem. Należy lobbować ten 

problem przez Izby Rolnicze. Wójt powiedział, że podczas spotkań z wojewodą, posłami 

będzie poruszał temat szkód upraw wyrządzonych przez żubry. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że w Boninie zawsze był problem z wodami 

opadowymi, spróbujemy rozwiązać ten problem poprzez okrawężnikowanie.  

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, ze jest za budową biogazowi, gdyż jest to rozwiązanie 

problemu wywożenia gnojowicy na pola. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że pojawił się przedsiębiorca, który chciał złożyć 

dokumentację na budowę biogazowi. Podczas rozmowy Wójt zasugerował możliwość zmiany 

lokalizacji w pobliżu dwóch ferm. 7 listopada 2023 r. o godz. 11
00 

ma się odbyć spotkanie 

przedstawicieli biogazowi i Agri Plus. Wójt gminy zaprosił na komisji zainteresowanych 

radnych do udziału w spotkaniu. Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, ze nie wyobraża 

sobie przewożenia gnojowicy transportem kołowym przez miejscowości do zlokalizowanej w 

Sośnicy biogazowni. 

 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

12
55

 zamknął obrady LXI sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


